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PROTOKÓŁ NR XXXIV/2021 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 24 czerwca 2021 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 13 radnych. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1200, a zakończyła o godzinie 1450 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
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Do pkt.1. 

W.J. Barabasz Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia XXXIV sesji, stwierdził, że 

ustawowy skład rady wynosi w przypadku gminy Paczków 15 radnych. Na sali obecnych jest 11 

radnych, nieobecna jest radna Beata Korytkowska, Barbara Jurek, Katarzyna Motyka i radny B. 

Zuziak. Następnie stwierdził prawomocność obrad.  

Do pkt 2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej na sekretarza obrad zaproponował Panią Ewę Szlosek - radną.  

Ewa Szlosek - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Ewę Szlosek na sekretarza obrad. 

wykaz imienny głosujących zał. nr 3  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

został przesłany wszystkim radnym, był też wystawiony do wglądu w biurze Rady Miejskiej i 

każdy radny mógł zapoznać się z jego treścią.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr 

XXXIII/2020 z dnia 27 maja 2021 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych  

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  

protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXXIII/2021 z 27.05.2021 r. 

został przyjęty 

wykaz imienny głosujących zał. nr 4  

Do pkt 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Odczytanie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Raport o stanie Gminy Paczków za 2020 r. 

 debata nad raportem o stanie Gminy Paczków za rok 2020, 

 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Paczków wotum zaufania za 

rok 2020. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Paczków za 2020 r.  

 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy Paczków za 2020 r. 
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 Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Paczków za  

2020 r. oraz wniosku Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 

 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do uchwały Komisji Rewizyjnej  

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy.  

 Dyskusja nad wykonaniem budżetu Gminy Paczków za 2020 r. w świetle przedstawionych 

sprawozdań, opinii, informacji i wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Paczków za 

2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Paczków za 2020 rok. 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Paczków absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2021 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków (Parafia). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków (Rynek 33). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Paczków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie Nr 

XXVI/201/2020 z dnia 29.10.2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

pomieszczenia garażowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw 

nieruchomości gruntowych. 

16. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 Następnie zwrócił się do radnych czy wnoszą uwagi do porządku obrad.  

 Na salę posiedzeń przybył radny Bogdan Zuziak. Na sali posiedzeń obecnych jest 12 radnych. 

Burmistrz zawnioskował o wykreślenie z porządku obrad z pkt. 13 projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie Nr XXVI/201/2020 z dnia 29.10.2020 r. w sprawie 
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określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

GŁOSOWANIE  

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych  

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  

wniosek został przyjęty i porządek zmieniony 

wykaz imienny głosujących zał. nr 5  

 Ponieważ nie było innych uwag, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, 

że pkt 3 sesji został zakończony. 

Do pkt 4. 

Burmistrz Gminy Paczków wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej Paczkowie wręczył nagrody 

za udział w konkursie „Dywany kwiatowe”, który odbył się w dniu 3 czerwca br. W tegorocznej 

edycji  konkursu jury postanowiło nagrodzić wszystkich przyznając pięć równorzędnych nagród 

dla Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych, Stowarzyszenia Pegaz, Stowarzyszenia Więź, „Motyle 

Gościc” oraz Klub Seniora. 

Następnie Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, że 

w związku z tym, że podczas ubiegłej majowej sesji nie było sprawozdania ze względu na temat 

związany z przedłożeniem Raportu dla radnych o stanie Gminy za 2020 rok, jest zmuszony troszkę 

głębiej sięgnąć i również omówić wydarzenia, które miały miejsce w miesiącu kwietniu i w maju. 

Gmina otrzymała dofinansowanie ze środków krajowych w ramach Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych. Następnie odczytał Zarządzenie nr 47/2021 Burmistrza Gminy Paczków z 

dnia 23 czerwca 2021 roku w sprawie opracowania realizacji planu finansowego rządowego 

funduszu inwestycji lokalnych. Na podstawie art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym j.t. Dz. U. z 2020r. poz. 713, poz. 1378 art. 65 ust. 12 i ust. 13 ustawy z 

dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2020 r. poz. 568) 

zarządzam, co następuje: § 1Przedstawiam założenia w zakresie realizacji planu finansowego 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w poniższy sposób: 1) otrzymane dochody z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w 2021 roku stanowią  kwotę 400 000,00 zł. 

2) wydatki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w latach 2021 i 2022 w kwocie 400 

000,00 zł przeznaczone będą na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego pod obiekt Ochotniczej Straży Pożarnej w Starym 

Paczkowie na działce nr 315/1. Inwestycja realizowana będzie w miejscowości, w której 

funkcjonowało zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwo gospodarki rolnej. W ramach zadania 



str. 5 
 

powstanie garaż dla OSP wraz z częścią socjalno – bytową”. § 2 Niniejsze zarządzenie o 

założeniach planu finansowego Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych zostanie przedłożone 

Radzie Miejskiej w Paczkowie. § 3 Zarządzenie wchodzi w życie z dniem podjęcia. Od 

22 kwietnia na terenie Urzędu Miejskiego w Paczkowie jest kontrola. Gmina Paczków 

kontrolowana jest przez Najwyższą Izbę Kontroli w obszarze realizacji zadań związanych z 

gospodarką ściekową na zbiornikach bezodpływowych na terenie gminy. To jest: oczyszczanie, 

opóźnianie, wywożenie, podpisane umowy. W związku z tym gmina wzmogła kontrole na terenie 

gminy Paczków. Dnia 3 maja Święto Konstytucji 3 Maja udział we mszy świętej oraz w intencji 

ojczyzny, złożenie kwiatów pod pomnikami wraz z Przewodniczącym Wiceburmistrzem, z panią 

Sekretarz, z panem Skarbnikiem, z radnymi. Dnia 5 maja Kolegium Burmistrza i sprawy 

mieszkaniowe. Dnia 10 maja, prezydium Ochotniczej Straży Pożarnej, środki z MSW 

przydzielone dla Ochotniczej Straży Pożarnej i spotkanie dotyczące problemów związanych z 

kolektorem ściekowym, który został wybudowany przez Gminę Paczków w miejscowości 

Kozielno i jest włączony do kolektora na ulicy Pocztowej. Problemu, ponieważ w rzeczywistości 

pojawiały się takie głosy ze strony mieszkańców, natomiast chce powiedzieć, że wszelkie 

wątpliwości zostały rozwiane przez ekspertyzę dokonaną przez jednego z profesorów Politechniki. 

I okazuje się, że kolektor został wykonany prawidłowo. Prawidłowo również została wykonana 

dokumentacja. To jest kwestia, jakby regulacji, jeżeli chodzi o przepompowywanie tych ścieków, 

które pochodzą z sołectwa Kozielno, ale problemów jest troszkę więcej. Wiemy już z panem 

Dyrektorem Zakładu Wodociągu i Kanalizacji, jak te problemy rozwiązywać. Nie będzie tego 

dzisiaj szczegółowo omawiał, ale postarają się tak podejść do tematu, żeby ten problem związany 

z przykrym zapachem w miejscowości Paczków, zwłaszcza na tym odcinku włączenia się, żeby 

zniknął, albo bardzo mocno go ograniczyć. Dnia 11 maja udział w konferencji w formie online z 

Marszałkiem dotyczącym rewitalizacji, w tym rewitalizacji Gminy Paczków. Rozpoczęcie 

przeglądu zbiorników bezodpływowych i Kolegium Burmistrza sprawy mieszkaniowe. Dnia 12 

maja udział w konferencji online w sprawie programu administracyjnego Smart City, i przegląd 

zbiorników bezodpływowych, oraz przegląd gwarancyjny stawu na ulicy Klonowej. Dnia 13 maja 

podpisanie umowy na prowadzenie Domu Opieki Społecznej tak można to nazwać. Nad nazwą 

taką właściwą jeszcze popracują ze Stowarzyszeniem. Budynek na ulicy Kościelnej umowa 

podpisana ze Stowarzyszeniem Inicjatyw Lokalnych. Tam jest prowadzony ŚDS, mieszkania 

chronione, a myśli, że od września Dzienny Dom Pobytu dla Osób Starszych. Dofinansowanie na 

wydatki bieżące w części pochodzącej z programu "Senior plus". Dnia 17 maja posiedzenie w 

sprawie kodów, tych które zostaną przydzielone mieszkańcom w ramach gospodarki odpadami. 

Podpisanie umowy na realizację przez wykonawcę ulicy Górniczej. Tam otrzymaliśmy 980 000 

zł w ramach Funduszu Inicjatyw Lokalnych, a pozostała kwota do 1 800 000 zł, stanowi udział 
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wkładu własnego gminy Paczków. Dnia 18 maja Kolegium sprawy związane z lokalami i z 

pożytkiem. Spotkanie z Wydziałem Inwestycji Drogowych z Powiatu ustalenia dotyczące remontu 

drogi powiatowej między innymi na ulicy Sienkiewicza, kwestie związane z oświetleniem. Dnia 

19 maja podpisanie umowy z Wojewodą na realizację 3 dróg w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych to jest: ulicy Dworcowej, dróg gminnych w Trzeboszowicach, i łącznika 

pomiędzy Unikowicami, a drogą 382 Wojewódzką w kierunku Paczkowa lub Czech. Dnia 20 maja 

spotkanie z Radą Młodzieży Młodzieżowym Forum Samorządowym, udział w komisji wspólnej, 

spotkanie z Komendantem Komisariatu sprawy porządkowe na mieście i w gminie. Dnia 21 maja 

otwarcie budynku na ul. Kościelnej 24, Paczkowskiego Domu Społecznego. Dnia 24 maja udział 

w konferencji online dotyczącej spisu powszechnego. Spis trwa. Nastąpiła w międzyczasie 

wymiana kilku rachmistrzów, ale również można i dokonywać spisu w formie online internetowej. 

Dnia 25 maja posiedzenie wspólne. Nowi właściciele obiektu na ulicy Sikorskiego 14 wystąpili 

do gminy z informacją, że na ich obiekcie znajdują się 2 kamery wraz ze skrzynką zasilającą. 2 

kamery monitoringu miejskiego, a w związku z tym, że tam powstała nowa kawiarnia, 

zaproponowano nam, abyśmy udostępnili im kawałek placu pod parasole. Co żeśmy też uczynili 

w ramach stosownego porozumienia i ta transakcja pomiędzy gminą Paczków, a właścicielami 

odbywa się bez kosztowo, można nazwać w formie porozumienia barteru, za budynek, na którym 

stoją nasze kamery i energia my nieodpłatnie udostępniamy część położoną przy ścieżkach 

remontowanych w ramach środków unijnych. To jest zgodne z przepisami, a trzeba pomagać 

lokalnym przedsiębiorcom, to jest sprawa oczywista i myśli, że to, co teraz powiedział, rozwiewa 

wszelkie wątpliwości, i jakiekolwiek pytania, które dotarły do niego w ostatnim czasie. Tutaj nie 

ma żadnych wątpliwości co do formy zawarcia porozumienia. Dnia 26 maja spotkanie z Wodnym 

Pogotowiem Ratunkowym w sprawie akcji letniej na naszym zbiorniku Paczkowskim. W związku 

z tym, że nie było możliwości, aby utworzyć nad zbiornikiem Paczkowskim, w miejscowości 

Kozielno, wodnego komisariatu policji, ani WOPR, udało nam się zainteresować zapytaniem 

ofertowym jedno z wielu stowarzyszeń, które świadczy usługi w ramach Wodnego Pogotowia 

Ratunkowego. I taki domek powstał na naszym terenie gminnym przy zbiorniku. I otwarcie 

oficjalne wraz z otwarciem sezonu letniego nad zbiornikiem będzie miało miejsce 26 czerwca w 

sobotę od godziny piętnastej. Zaprosił do udziału w tym wydarzeniu. Ale również zaprosił do 

udziału w wydarzeniu, które będzie miało miejsce w sołectwie Stary Paczków. Tam w ramach 

Lokalnej Grupy Działania pozyskano dofinansowanie z LGD na wspólną biesiadę strażacką. Dnia 

27 maja udział w sesji. Dnia 28 maja podpisanie porozumienia z Burmistrzem Złotego Stoku na 

wspólne działania w zakresie opieki nad podopiecznymi, którzy kwalifikują się do 

Środowiskowego Domu Pomocy dla Osób Niepełnosprawnych Psychicznie. Jest szansa, że ze 

Złotego Stoku docelowo będzie nawet około 8 osób. Podpisanie umowy z Wicemarszałkiem 
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Województwa Opolskiego panem Antonim Konopkom na realizację zadań związanych z 

Inicjatywą Sołecką Marszałkowską i spotkanie z projektantami przebudowy drogi powiatowej w 

Paczkowie. Mówili o oświetleniu i o zagospodarowaniu części działki gminnej na teren 

rekreacyjny wraz z fontanną, o czym była mowa na ostatniej sesji. Dnia 7 czerwca wraz z 

Wiceministrem Obrony Narodowej udział w otwarciu Ochotniczej Straży Pożarnej w Gościcach i 

przekazaniu przez Wiceministra pana Marcina Ociepę i Komendanta Wojewódzkiego Państwowej 

Straży Pożarnej samochodu dużego, bojowego, cysterny do Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Gościcach i również udział w Kolegium Burmistrza sprawy mieszkaniowe. Dnia 8 czerwca udział 

w szkoleniu on-line dotyczącym szczepień. Spotkanie z Komendantem Policji. Spotkanie z 

przedstawicielem Spółdzielni Mieszkaniowej w Paczkowie w sprawie odpadów. Generalnie w 

centrum miasta i przy wspólnotach na podwórzach, również przy dużych skupiskach osiedlowych 

występuje problem z odpowiednim utrzymaniem czystości, zarówno w samym zbiorniku, 

pojemnikach na odpady i otoczeniu wokół zbiorników. Szukamy rozwiązania poprzez 

aplikowanie o środki zewnętrzne, aby można było ten stan rzeczy uporządkować na długie lata 

wraz z monitoringiem, z jasnym systemem segregacji. Tak jak już mieszkańcy domów 

jednorodzinnych segregują włączyli się w ten system od kilku lat, tak trudno jest jednak 

wyegzekwować skutecznej segregacji odpadów w lokalach wielo mieszkaniowych z przyczyn 

oczywistych, ale taki system trochę kosztuje, więc będziemy tych środków poszukiwać na 

zewnątrz. Dnia 9 czerwca spotkanie z Prezesem Zakładu Komunalnego z Kamieńca 

Ząbkowickiego. Spółka ZUK Zakład Usług Komunalnych zakupił używany, ale dla nas to nowy 

nabytek samochód tzw. bramowiec z hds-em, w ramach którego będzie mógł świadczyć usługi, 

m.in. związane z odbiorem gruzu od mieszkańców, a to się wiąże z tym, że będą określone koszty 

również amortyzacji, na pewno naprawy tego samochodu w przyszłości, więc dywersyfikacja 

rynku na tereny w Gminach ościennych jest uzasadniona pod warunkiem, że nie naruszymy relacji 

związanych z 10% dochodu z przychodów z zewnątrz, jeżeli chodzi o in-house Natomiast gdyby 

się okazało, że jest możliwość są zdolności finansowe do tego, aby obsłużyć jest rezerwa aby 

obsłużyć Gminę Kamieniec, to również tam będziemy świadczyć usługi związane z odbiorem 

gruzu z tego Zakładu Usług Komunalnych. Na tym zyska ZUK i ZUKiM, przyjmując odpady na 

wysypisko śmieci. Udział w posiedzeniu Zarządu Subregionu Południowego. Dnia 10 czerwca 

spotkanie z Wojewodą Opolskim, Wicewojewodą rozmowa odnośnie dofinansowań na bieżące 

wydatki związane z utrzymaniem obiektu na ulicy Kościelnej. Więc mamy informację, że będą 

środki prawie na utrzymanie Dziennego Domu Pobytu dla Osób Starszych w ramach "Seniora 

plus". I spotkanie z Samorządem Województwa Opolskiego z Dyrektorem Departamentu 

Programów Operacyjnych również podziękowania za pomoc przy realizacji rewitalizacji na ulicy 

Kościelnej. Dnia 13 czerwca udział w zawodach o Puchar Burmistrza w zawodach sandaczowych 
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w miejscowości Ścibórz. Dnia 14 czerwca wizyta w Regionalnym Centrum Gospodarki 

Odpadami, a w zasadzie to u Prezesa, który zarządza tym RCGO w miejscowości Polanica. Wizyta 

wymuszona pismem, które otrzymaliśmy niedawno z Regionalnego Centrum Gospodarki 

Odpadami z Gminy Nysa. Dokładnie z miejscowości Domaszowice, gdzie wozimy odpady z 

Gminy Paczków. Pismo, które poinformowało Gminę w zasadzie ZUK wykonawcę usługi w 

zakresie gospodarki odpadami na rzecz Gminy, że w tym roku przyjmie 220 ton bioodpadów, na 

RCGO w Domaszkowicach. Sytuacja jest o tyle trudna do oszacowania, zrozumienia, nawet przez 

nas którzy zarządzamy dzisiaj Gminą i tym obszarem, że większość mieszkańców w domach 

jednorodzinnych zadeklarowała płacenie niższej stawki za 23 zł, przyjętej uchwałą Rady Miejskiej 

dla osób, które zagospodarowują bioodpady na terenie własnej posesji w pojemnikach, które 

można nazwać kompostownikami. Tymczasem w rzeczywistości trudno powiedzieć jak to się 

dzieje, ale mamy prawie o 100% więcej bioodpadów na terenie Gminy w tych kilku pierwszych 

miesiącach, więc kontrole oczywiście są na posesjach, czy mieszkańcy tak jak deklarowali niższą 

stawkę również i zagospodarowują odpady na własnej posesji. Natomiast co nie zmienia faktu, że 

ten limit nałożony 220 ton bardzo szybko nam się wyczerpie. Tak naprawdę końcem lipca 

początkiem sierpnia już będziemy musieli szukać nowe RCGO. Tymczasem udało nam się 

poprosić pana Prezesa, aby odstąpił nam troszkę kwatery i też, abyśmy mogli tam od miesiąca 

sierpnia, września, początku września wozić te odpady aż pod Polanicę. To jest troszeczkę dalej 

niż Domaszkowice, ale teren jest mniej dogodny. I stawka przyjęcia zamiast 250 zł brutto za tonę 

tak jak w Domaszkowicach bioodpadów to tam będzie 400 zł netto, więc tak naprawdę opłaty nie 

podniesiemy, ale koszty nam znacznie wzrosną, jeżeli chodzi o realizację tego zadania, czy 

znacznie bardziej te wydatki dociążą Spółkę ZUKiM, w której gmina ma 100% udziału poprzez 

matkę spółkę. Dnia 15 czerwca wręczenie stypendiów dla zdolnych uczniów za udział, za wyniki 

w nauce i za udział w olimpiadach i podpisanie umowy z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na realizację inwestycji drogowej w sołectwie Ścibórz. Tam otrzymaliśmy 110 000 zł i umowa 

została opisana z Wicemarszałkiem Województwa Opolskiego panem Antonim Konopkom. Dnia 

16 czerwca udział w walnym zgromadzeniu Euroregionu Pradziad. Dnia 21 czerwca udział w 

spotkaniach z Uniwersytetem III wieku. Przyjmowanie mieszkańców w ważnych sprawach. I 

Kolegium Burmistrza sprawy mieszkaniowe. Dnia 22 czerwca br. spotkanie z Wałbrzyską 

Specjalną Strefą Ekonomiczną z Prezesami rozmowy odnośnie pozyskania inwestorów na tereny 

inwestycyjne. Gmina Paczków była tam podawana jako ten teren, który dzisiaj na terenie 

Województwa Opolskiego, zwłaszcza Południowej części przy strefie w Nysie stanowi bardzo 

atrakcyjną część terenów inwestycyjnych Województwa Opolskiego. I mamy zapewnienia, że są 

czynione starania, aby tutaj do nas zawitał jeden, dwóch przedsiębiorców, którzy będą mogli 

stworzyć 100, 150 miejsc pracy. Takie działania po cichu wspólnie podejmujemy z Wałbrzyską 
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Specjalną Strefą Ekonomiczną. I udział w walnym zgromadzeniu Subregionu Południowego. Tam 

była podejmowana uchwała nad absolutorium dla zarządu, którego również jest członkiem. Jeśli 

chodzi o obszary inwestycyjne, zadania związane z realizacją zadań inwestycyjnych to tak 

pokrótce. Wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej na przebudowę ulicy Bolesława 

Chrobrego w Paczkowie, kwota 66 420 zł. Otwarcie miało miejsce 12 kwietnia środki zostały 

zabezpieczone na sesji majowej. Już została podpisana umowa. Termin realizacji zadania do 

30 września br. Wykonanie ekspertyzy technicznej osuwiska powstałego na działce 1126/4, 

1126/6 w Paczkowie to jest przy ulicy Radosnej są tam 4 numery domów. Na samym końcu jest 

poważne osuwisko. Na to gmina zabezpieczyła środki w wysokości 19 065 zł. Wpłynęły 3 oferty. 

Najniższa za tą kwotę, o której przed chwilą wspomniał. I na chwilę obecną jest zrealizowane 

zadanie. Dostawa i montaż barier drogowych ulica Spacerowa w Paczkowie wartość 22 705,55 zł. 

Termin realizacji zadania do 30 czerwca tego roku. Środki zostaną zabezpieczone w dniu 

dzisiejszym na sesji. Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę 2 

wyniesionych przejść na ul. Staszica. Dokumentacja o wartości 6765 zł. To było drugie zapytanie. 

Termin realizacji do 31 sierpnia tego roku. Remont mieszkania chronionego dla osób 

niesamodzielnych. Tutaj będzie wznowione zapytanie ofertowe. Zakup i montaż ogrodzenia 

panelowego w Kamienicy przy szkole wartość 15.000 złotych. Termin realizacji zadania do 

30 czerwca tego roku. Remont drogi w Trzeboszowicach 152 982 zł. Termin realizacji 4 miesiące 

od podpisania umowy na pewno do końca tego roku. Remont drogi w Unikowicach kwota 

159 381 zł. Podobna sytuacja 4 miesiące na realizację zadania. Remont drogi w Paczkowie ulica 

Dworcowa 101 632 zł. Podobna sytuacja 4 miesiące na realizację zadania. Przebudowa drogi w 

Kamienicy położonej na działce część działki 1536 do boiska. Otrzymaliśmy dofinansowanie na 

wartość 62 000 zł. On już wcześniej mówił, że musimy zrobić przetarg, żeby sprawdzić, jaka 

będzie wartość ostateczna. I od razu poinformował, że wartość wyniosła 228 000 zł, czyli 

mielibyśmy dofinansowanie na poziomie 33%. W związku z tym postanowił nie podpisywać 

umowy na realizację tego zadania. Środki niestety zwrócimy tj. 62 000 może powiedzieć szkoda, 

ale z drugiej strony to jest tylko 33%. Uzasadnił, dlaczego tak postępuje. Środki zostaną zwrócone 

do Urzędu Marszałkowskiego, natomiast tą drogę będziemy chcieli zgłosić do Funduszu Inicjatyw 

Lokalnych, gdzie dofinansowanie jest na poziomie 95%, a tu jest dbałość o wskaźniki w 

następnym roku. Przypomniał, że od nowego roku 500 plus ta kwota, która jest rozdawana 

wydawana osobom, które mają dzieci do osiemnastego roku życia zostanie przeniesiona do ZUS-

u, wraz z w tym dochody wszystkich gmin zmaleją, a poziom zadłużenia relatywnie wzrośnie, 

więc miejmy świadomość tego, że już w tym roku nie podejmujemy działań z premedytacją w 

kierunku zabezpieczenia realizacji zadań z kredytów. Zobaczymy, co przyniesie następny rok, 

również przy kwocie wolnej od podatku i nieopodatkowaniu emerytur i rent. Dlatego realizujemy 
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zadania przy znacznym poziomie dofinansowania i przy środkach własnych pochodzących z 

ubiegłych lat z wolnych środków lub z ubiegłego roku z nadwyżki. A tu musieliśmy zbyt dużo 

dołożyć z własnych środków. Dostawa i montaż atestowanych urządzeń, na plac zabaw w 

Kozielnie 8450 zł termin realizacji 30 czerwca. Wykonanie rocznych przeglądów obiektów 

mostowych w Gminie Paczków 5350 zł. realizacja do 9 września. Wykonanie dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej, przebudowy dróg wewnętrznych położonych w Paczkowie osiedle 

bohaterów 77 028 zł termin realizacji do 30 listopada. Wykonanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej, przebudowy modernizacji dróg gminnych położonych w Paczkowie przy Rynku. 

W związku z tym, że pojawiają się środki, będzie prawdopodobnie wdrożona w ramach nowego 

ładu dotacja inwestycyjna to mogą być kwoty w granicach 8, 10 mln zł dla gminy takiej wielkości 

jak Paczków. To konieczne jest podjęcie działań i to dosyć szybkich związanych z przebudową 

infrastruktury pod ziemią i infrastruktury drogowej doprowadzającej ruch drogowy pieszy do 

Rynku. Mówimy o wszystkich drogach dojazdowych w obrębie murów obronnych. W związku z 

tym musimy mieć przygotowaną dokumentację projektową. Tak naprawdę na większość zadań, 

które będziemy chcieli realizować w najbliższym czasie musimy mieć, albo program 

funkcjonalno-użytkowy, który kosztuje podobnie jak dokumentacja projektowa, więc będziemy 

szli w dokumentacje projektowe, ale to są duże pieniądze, na to zadanie chcemy się przygotować. 

Natomiast po złożonej ofercie na kwotę 198 000 zł, wiemy, że musimy pójść w procedurę 

przetargową, a nie zapytania ofertowego, dlatego jeszcze raz ponowimy. W tym kolejnym etapie 

przygotujemy przetarg. Sprawowanie nadzoru inwestorskiego nad zadaniami remont drogi 

położonej w Paczkowie ulica Dworcowa, w Trzeboszowicach i w Unikowicach kwota 5500 zł. 

Zagospodarowanie terenu przy świetlicy wiejskiej w Unikowicach oferty zostały złożone do 

wczoraj. Remont wejścia i schodów przy ulicy Kościelnej 24 w Paczkowie oraz wykonanie 

kontroli okresowej rocznej murów miejskich w Paczkowie wraz z basztami. Oferty do dnia 

dzisiejszego. I wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na remont, modernizację ulicy 

Słonecznej, ulicy Bartosza do 25 czerwca. Dostawa i montaż pieca centralnego ogrzewania o 

mocy do 30 kW do budynku szkolno przedszkolnego w Dziewiętlicach. Drugie zapytanie do 

8 lipca oferty, a termin realizacji z zaznaczonym zapytaniem do 15 września. Jest jeszcze jedna 

sprawa, o której musi powiedzieć i prawdopodobnie będziemy musieli na najbliższej sesji 

zabezpieczyć środki na ponowienie ekspertyzy związanej z konstrukcją zarówno wewnątrz jak i 

ścian zewnętrznych budynku domu kata w Paczkowie, dlatego że mamy 1 ekspertyzę, która 

wskazała na liczne wady, nawet można powiedzieć na konieczność zamknięcia tego obiektu, 

dlatego dom kata jest zamknięty na chwilę obecną. Nie dlatego, że pandemia i tu mamy obawy z 

przyjmowaniem turystów. Nie to chodzi o to, że ekspertyza, którą wykonano po katastrofie na 

ścieżce widokowej, gdzie ten sam wykonawca to wykonywał, wskazała liczne uchybienia wady i 
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zamierzamy to ponowić. Jeżeli się okaże, że kolejna ekspertyza również to potwierdzi to 

wystąpimy na drogę sądową prawdopodobnie do wykonawcy, aby je usunął. On nie odważy się 

dzisiaj oddać obiektu dla mieszkańców i dla turystów, jeżeli ma wskazane w ekspertyzie, że obiekt 

musi zostać wzmocniony, przebudowany. To tyle dlatego będziemy musieli jeszcze raz to 

powtórzyć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy są pytanie do przedstawionego  

sprawozdania. Ponieważ nie było pytań stwierdził, że punkt 4 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że na poprzedniej sesji nastąpiło przedstawienie 

Raportu o stanie Gminy za 2020 r. Raport był także umieszczony na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej. Przy Raporcie była umieszczona informacja o możliwości udziału mieszkańców w 

debacie nad Raportem o stanie Gminy za 2021 r. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w 

debacie składa do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Paczkowie pisemne zgłoszenie poparte 

podpisami co najmniej 20 osób. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15. 

Mieszkańcy mogą zabierać głos według kolejności otrzymania przez Przewodniczącego Rady 

zgłoszenia. Następnie stwierdził, że mieszkańcy mogli składać zgłoszenia związane z Raportem, 

ale do biura rady nie wpłynęły zgłoszenia. Następnie poprosił o zadawanie pytań do Raportu o 

stanie Gminy Paczków za 2020 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Kurowska zauważyła, że analizując ten Raport o stanie 

Gminy nie sposób przejść obojętnie nad informacją o zgonach i urodzeniach w naszej Gminie. 

Gmina się ewidentnie kurczy 190 zgonów, 84 urodzenia. Wspomniał pan, że trwają rozmowy, 

jeżeli chodzi o naszą strefę, nie ukrywa, że na pewno każdy liczy, że rozwój, ściągnięcie 

przedsiębiorców sprawi, że zostaną też młodzi ludzie w naszej gminie. Zadała pytanie czy jest 

zainteresowanie tym terenem? I jak te rozmowy wyglądają?  

Burmistrz odpowiedział, że ta znaczna różnica pomiędzy urodzinami a zgonami zapewne też miała 

pokłosie w zgonach związanych z covidem. Trzeba powiedzieć, że problem depopulacji na terenie 

naszej gminy nie jest odosobniony. Jest to problem strukturalny, czyli dogłębny, jeżeli chodzi o 

przestrzeń całego naszego kraju, a zwłaszcza gmin miejsko-wiejskich, takich jest około 1200. Na 

Gminę Paczków polaryzuje Wrocław, który bezpośrednio oddziałuje na Paczków i zabiera 

młodych ludzi.  O tym, mówi się często na spotkaniach z politykami, z Wojewodą, wskazując na 

niekorzystne trendy depopulacyjne. Natomiast oczywiście, że powstanie zakładów w jakimś 

stopniu odpowie na potrzeby związane z nowym osadnictwem, być może z zaprzestaniem 

wyjazdów zarobkowych, o co przede wszystkim w tym przypadku chodzi, pozostanie na miejscu, 

stabilnością rodzin, podejmowaniem decyzji odnośnie zakładania rodziny, wielodzietności w 

rodzinach. być może to będzie jeden z tych elementów, który spowoduje jakiś nieznaczny wzrost 
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dzietności na terenie naszej gminy. Aczkolwiek trzeba mieć świadomość, że te statystyki 

demograficzne są nieubłagane, i są bezlitosne i w skali naszego kraju za 10 lat społeczeństwo, 

jeżeli chodzi o 60 plus znacznie się jeszcze zwiększy procentowo, niestety na niekorzyść osób w 

wieku produkcyjnym i osób, które się dopiero urodziły. Największym problemem, tak naprawdę 

na przestrzeni 10- 20 lat to będzie problem związany z demografią i musimy sobie z tym radzić. 

Ale wracając do pytania co ze strefą? To od 2019 roku pracujemy mocno z Wałbrzyską Specjalną 

Strefą, to jest rok, w którym podpisaliśmy porozumienie o współpracy na tym, aby dalej 

realizować zadanie związane z przygotowaniem strefy do zagospodarowania przez 

przedsiębiorców. Trzeba przypomnieć, że te 37 ha to są hektary, które należą do Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, ale my od 5 lat zmieniliśmy studium uwarunkowań, następnie 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, za nami są już konsultacje i podziały wstępne, 

które zostały zaakceptowane przez KOWR i przez Wałbrzyską Specjalną Strefę Ekonomiczną. Co 

to znaczą te podziały, to znaczy, że KOWR jako właściciel w ramach 37 ha terenu musi 

wygospodarować z tego 37 hektarowego terenu, jak najbardziej atrakcyjne działki również pod 

kątem lokalnego biznesu. Działki przy 37 ha zostaną podzielone przynajmniej na 4 większe po 5 

- 8 ha, ale będzie kilka działek 2,5 ha. Będą jeszcze wydzielona droga, którą prawdopodobnie 

przejmie Gmina. Droga, która będzie drogą dojazdową do poszczególnych terenów 

inwestycyjnych, które będą stanowić indywidualne działki. Co nie znaczy, że jak się pojawi 

przedsiębiorca, który będzie chciał 16 ha to kupi dwie działki i też będzie mógł się tam 

rozbudowywać. Przed pandemią było sporo zapytań odnośnie tych terenów inwestycyjnych na 

terenie gminy Paczków, to byli polscy przedsiębiorcy. Nie jakieś wielkie korporacje zagraniczne. 

Natomiast przedsiębiorcy podjęli decyzję o wstrzymaniu działań proinwestycyjnych, 

prorozwojowych ze względu na pandemię, która dla wielu przedsiębiorców postawiła pod 

znakiem zapytania ich działalność bieżącą i na przyszłość. Natomiast już na nowo po spotkaniu z 

wtorku jest informacja, że zaczynają płynąć zainteresowania na stronę Opolskiego Województwa 

w tym gminy Paczków. Natomiast to muszą być konkretne oferty, żeby można było usiąść do 

stołu, ale i tak ze względu na tajemnicę handlową, zbyt wiele nie mógłby powiedzieć przynajmniej 

do momentu podpisania przez Wałbrzyską Specjalną Strefą i KOWR umowy o kupnie terenu. 

Poinformował, że od niedawna cała Polska jest jedną wielką strefą, ale są oczywiście pewne 

proporcje umorzeń w podatku od dochodu, co j spowodowało, że Opolszczyzna dzisiaj jest jednym 

z najbardziej atrakcyjnych terenów na obszarze Południowej Polski. Co to znaczy? Przedsiębiorca, 

który lokuje swoją nową inwestycję w Województwie Wielkopolskim, czy Województwie 

Dolnośląskim w obszarze specjalnej strefy ekonomicznej, czyli już poza obszarem ma szansę 

otrzymać w ramach pomocy od 15 do 25% umorzenia podatku od nieruchomości. Jest też 

specjalny algorytm, który jeszcze wlicza nakłady inwestycyjne i liczbę zatrudnionych osób. 
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Natomiast, jeżeli podejmie decyzję o ulokowaniu inwestycji na terenie gminy Paczków o 

określonym poziomie bezrobocia, a dzisiaj to ponad 400 osób, ale również i Województwa 

Opolskiego to może otrzymać pomoc do 45 %. Więc my będziemy atrakcyjni. Sam proces 

inwestycyjny potrwa 2,5 - 3 lat. Natomiast, trzeba powiedzieć jedną rzecz odkąd został 

Burmistrzem w tym obszarze podejmuje działania. To wszystko trwa. Dopiero teraz mamy 

miejscowy plan z terenem na działalność gospodarczą na strefę inwestycyjną. Wcześniej był 

miejscowy plan na terenach zalewowych, na terenach, które należały do prywatnych osób, a 

przedsiębiorcy i specjalna strefa nie kupują terenów od prywatnych osób nie są zainteresowane w 

takiej formie realizować inwestycję. Więc my musieliśmy poczynić działania związane z terenem 

państwowym. I to się udało zrobić dzięki poprzedniej Radzie i dzięki tej Radzie. Mamy temat 

zamknięty jesteśmy przygotowani do tego, żeby móc rozmawiać o realnych inwestycjach. Inną 

sprawą jest jeżeli się pojawią inwestorzy, bo KOWR tego nie zrobi. KOWR bierze pieniądze za 

działkę, ale gmina będzie miała na głowie inwestycje w postaci wody, prądu, gazu, kanalizacji, 

czyli uzbrojenia terenu, ale w ramach Polskiego Nowego Ładu są przewidziane środki dla gmin 

na uzbrojenie terenów w obszarach inwestycyjnych, więc też to jest jakieś światełko w tunelu. A 

w związku z tym, że w ostatnim czasie jesteśmy skuteczni, jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków 

pochodzenia krajowego, już nawet nie unijnego, ale krajowego, to też jeżeli taka sytuacja się 

pojawi, i trzeba będzie teren uzbroić, to zapewne kilka razy trzeba będzie pojechać do Warszawy, 

do Ministerstwa Rozwoju, do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów i prosić o te środki w ramach 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, czy dotacji inwestycyjnej. To jest przyszłość, ale myśli, że 

niedaleka i chce jeszcze powiedzieć jedną rzecz, sporo osób z terenu Dolnego Śląska z tych 

terenów przygranicznych z Gminy Kamieniec Ząbkowicki, Chałupki czy Gminy Ziębice, 

Lubnów, Pomianów Górny, Dolny przenosi się na teren Gminy Paczków. Do Paczkowa. Kupują 

mieszkania, kupują domy, sporo jest podpisywanych nowych umów, z nowymi mieszkaniami 

pochodzącymi z terenu innej gminy. Ruszyło też budownictwo mieszkaniowe na terenie: Gościc, 

Kamienicy, Kozielna, Trzeboszowic. Ludzie dochodzą do wniosku, że warto wrócić do kraju to 

raz, a dwa warto zainwestować we własny kąt w tym na terenie gminy Paczków, co nas 

niezmiernie cieszy. Myśli, że ta tendencja przy odpowiedniej profilaktyce zdrowotnej jednak 

spowoduje, że tych zgonów będzie mniej, a z kolei dzietność, w jakimś stopniu w perspektywie 

czasu się poprawi. Ale nie należy liczyć na to, że Paczków tak jak po wojnie w siedemdziesiątych 

latach, w osiemdziesiątych będzie przeżywał drugi wyż powojenny. Przed Drugą Wojną 

Światową, Paczków to była gmina mała w granicach 8000 osób. I my powoli zaczynamy się do 

tego poziomu zbliżać. To są realia naszego położenia, jeżeli chodzi o gminy. Ale zachęcajmy 

mieszkańców gmin ościennych i naszych, żeby pozostali w Paczkowie. Zachęcamy poprzez nasze 

starania wspólne, i poprzez realizację między nimi inwestycji, Które nie tylko widzą mieszkańcy 
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naszej gminy, ale widać również te działania na zewnątrz, co zaczyna czynić naszą Gminę 

atrakcyjną.  

Radna M. Stano przygotowała krótką refleksję na temat Raportu. Zaprezentowany przez Pana 

Burmistrza materiał w Raporcie wskazuje niemalże wszystkie dziedziny życia społecznego 

realizowane na rzecz mieszkańców. Czytając Raport widzi, że dominują w nim informacje 

dotyczące pozyskiwania i wykorzystywania funduszy zewnętrznych dotyczących m.in. 

rewitalizacji miasta, naprawy dróg, budowy boisk w szkołach, budowy domu dla osób starszych i 

niepełnosprawnych. Wzbogacona jest również oferta przedszkoli poprzez projekt "Przedszkole 

marzeń w Gminie Paczków", a także jest współpraca z organizacjami pozarządowymi no i wiele 

innych. Na pewno te wszystkie inwestycje dowodzą, że jest pan dobrym gospodarzem, potrafi pan 

dostrzec potrzebę zainwestowania środków unijnych we wszystkich dziedzinach życia 

społecznego. A przy skromnych nakładach gminy jest się czym pochwalić i znaleźć uznanie od 

nas mieszkańców. Wnioskuje, że cele założone na początku kadencji zostały już w większości 

zrealizowane, może w kolejnych latach uda się je zrealizować w całości. Odnosząc się jeszcze do 

Raportu, myśli, że w przyszłości można byłoby się zastanowić, aby wykazać w nim tendencje w 

układzie dynamicznym, oraz porównać działania z Raportu do średniej powiatowej, aby powstała 

lepsza ocena. Na jakim etapie jest rozwój Gminy i może jej mocne i słabe strony, oraz gdzie są 

największe problemy. Podsumowując stwierdziła, że ogrom pracy wykonanej przez organ 

wykonawczy daje nam wszystkim pewność, że założone strategie oraz kierunki rozwoju gminy i 

sposoby realizacji w roku 2020 były właściwe, co daje podstawy do udzielenia absolutorium 

włodarzom gminy. Na koniec podziękowała Burmistrzowi i jego współpracownikom 

samorządowym za pracę na rzecz rozwoju naszego miasta. 

Burmistrz odpowiedział, że bardzo dziękuje, za te miłe słowa uznania dla niego i jego 

współpracowników, myśli, że również należą się one dla państwa radnych. Poprosił, aby spojrzeć 

na stronę 40 tego Raportu i 41. Wydatki majątkowe niezrealizowane w 100% tylko 54,4%, ale 

tylko w zadaniach powyżej 30 000 EURO. Gmina zrealizowała w jednym roku 8 zadań. A przez 

zadanie, poniżej 30 000 EURO, które też opiewają na znaczne kwoty to 33 zadania. Więc my tymi 

drobnymi zadaniami również próbujemy dotknąć różnego rodzaju obszarów życia społecznego w 

tym gospodarczego. I tu widać pewną konsekwencję, którą przynajmniej on prowadzi od 6 lat 

odkąd jest Burmistrzem. Wspólnie z poprzednią i obecną radą udaje się znaleźć porozumienie, 

myśli, że każdemu zależy na tym, żeby to szło do przodu, a trzeba powiedzieć sobie wprost, że 

jest dobrze. Przy ubiegłorocznych zadaniach inwestycyjnych, tylko na kwotę 5 000 000 zł, bo 

część środków, które była zabezpieczona przeszła w formie nadwyżki na ten rok. Zabezpieczono 

też wkłady własne z przychodów w postaci 900 000 zł, więc trzeba powiedzieć, że ten kredyt, nie 

był, aż wysoki. A w tym roku z kolei realizuje się zadań na kilka milionów złotych, a planuje się 
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nie pozyskiwać kredytu. Planuje to nie znaczy, że się nie weźmie. Na chwilę obecną sytuacja jest 

jeszcze w miarę stabilna i na to też należy zwrócić uwagę, że rozwijamy się, inwestujemy. W 

rankingach też nie wyglądamy najgorzej, bo w ciągu jednego roku, biorąc pod uwagę malejące 

zadłużenie Gminy, wzrost wydatków inwestycyjnych, wiele innych jeszcze czynników, to w takim 

rankingu samorządów gmin miejsko-wiejskich z 554 miejsca przeskoczyliśmy na 332, to jest 

wysoko, bo to jest 200 pozycji do góry. Natomiast, jeżeli chodzi o ranking samorządów miejsko - 

wiejskich pod kątem pozyskania środków unijnych w 2016, 2017, 2018, 2015 r. na mieszkańca, 

to my na ponad 700 gmin jesteśmy na 90 miejscu w kraju, a Województwie Opolskim jesteśmy 

wśród gmin miejsko-wiejskich na drugim miejscu. Poza Gminą Ujazd, gdzie trzeba powiedzieć, 

że w Gminę Ujazd w strefę ekonomiczną katowicką zainwestował Marszałek, a te środki, liczą się 

dla mieszkańca. A u nas Marszałek nie zainwestował, tylko od Marszałka, pozyskaliśmy 

dofinansowania, ale też były inne środki. A więc widać starania, myśli, że idzie to w dobrym 

kierunku. Są oczywiście pewne obszary, na które my na dzisiaj już nie mamy wpływu, bo trzeba 

pamiętać, że lata dziewięćdziesiąte, zmiany transformacji ustrojowej, one niestety takim gminom 

jak Gmina Paczków i ościennym i mniejszym trochę podcięły skrzydeł. Kiedyś w Paczkowie było 

kilkanaście zakładów dzisiaj zgoła kilka i to już nie jest ten poziom zatrudnienia. A to niestety 

niesie za sobą pewne niekorzystne trendy. Jest też ranking, o którym nie napisał z gmin miejsko-

wiejskich Gmina Paczków jest na drugim miejscu w niechlubnym rankingu pod kątem 

rzeczywistych dochodów na mieszkańca. To jest wynik pewnego zjawiska, które niestety 

przekłada się w czasie na zubożenie społeczeństwa. My wręcz przeciwnie staramy się robić 

wszystko, żeby jednak inwestować, dawać miejsca pracy, i jednocześnie też zostawiać pieniądze 

na lokalnym rynku dla lokalnych przedsiębiorców, którzy ewentualnie realizują zadania 

inwestycyjne. Tymczasem my dzisiaj jesteśmy beneficjentami zmian i pewnej polityki z lat 

dziewięćdziesiątych, dwutysięcznych trzeba mieć tego świadomość. My dzisiaj jesteśmy na 

drugim miejscu na Województwie Opolskim jako najubożsi mieszkańcy. Więc przykro o tym 

mówić, ale faktycznie, to o czym powiedziała pani radna Wiesława Kurowska, niezmiernie istotna 

sprawa, aby tutaj były miejsca pracy. Tak i my nad tym pracujemy w wytężonym zakresie od 6 

lat. Poinformował, że Gmina jest nominowana przez Wojewodę przez Marszałka przez PFRON i 

przez Wojewódzki Urząd Pracy do tegorocznej nagrody "Ogólnopolskich lodołamaczy" za 

działania na rzecz osób słabszych, starszych, niepełnosprawnych, bo naprawdę w tym obszarze 

dużo się robi. Niepełnosprawność, problemy społeczne są w każdej gminie większej czy 

mniejszej, tylko jest jedna ważna rzecz trzeba je potrafić zauważyć, i w jakiś sposób wyjść im 

naprzeciw. Bo jeśli dzisiaj się okazuje, że taka mała Gmina jak Gmina Paczków wybudowała, czy 

wyremontowała budynek na Kościelnej, w której są 3 istotne instytucje dotykające bardzo szeroko 

problemu ubóstwa niepełnosprawności i starzejącego się społeczeństwa. I to sporo kosztuje w 
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utrzymaniu, ale jest adresowane do nas, i nie tylko do nas ale do gmin ościennych, to znaczy, że 

my ten problem widzimy, a innym gminom pomagamy z tego skorzystać. I to się chwali, naprawdę 

to widzą też inni.  

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za wypowiedź, a w nawiązaniu do tej refleksji, 

jednak jest porównanie w rankingach i jest ono dość korzystne. 

Radna Aneta Sypek czytając Raport o stanie Gminy Paczków za 2020 rok zauważyła, że w Gminie 

pozyskiwane są różne dotacje, refundacje na zrealizowanie projektów w tym z udziałem środków 

Unii Europejskiej. W Gminie zostało zrealizowanych wiele zadań, m.in. modernizacja boisk 

sportowych przy szkołach podstawowych, czy też zagospodarowanie budynku przy Kościelnej. 

Jest z tego faktu bardzo zadowolona. Podziękowała za pozyskanie środków. W Gminie Paczków, 

dba się o zabytki m.in. poprzez realizację Programu Opieki nad Zabytkami Gminy. W 2020 roku 

we właściwy sposób był wdrażany i wprowadzony system gospodarowania odpadami 

komunalnymi, zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 71% mieszkańców 

gminy jest podłączonych do kanalizacji sanitarnej. W związku z tym zadała pytanie, czy pojawiły 

się jakieś programy dotyczące pozyskania środków na kanalizację sanitarną? I jeszcze drugie 

pytanie. W Raporcie znajdują się takie słowa w celu poprawy jakości powietrza atmosferycznego 

należy zintensyfikować realizację działań z zakresu likwidacji źródeł grzewczych, opalanych 

paliwami stałymi i tak dalej. Pytanie, jakie działania proponuje Burmistrz w tym względzie?  

Burmistrz odpowiedział, obecnie trwają jeszcze rozmowy pomiędzy Marszałkiem, a Rządem, 

jakie środki unijne zostaną przetransportowane do tzw. Krajowego Programu Odbudowy, a co 

będzie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego do dyspozycji Marszałka, i co chwilę ta 

pula się kurczy. To też Marszałek nie jest w stanie nam odpowiedzieć dokładnie, ile zostanie 

przeznaczonych środków na wolne nabory, lub dla już poszczególnych subregionów. Mówi o tym, 

dlatego, że niedawno w środę, we wtorek mieli posiedzenie walnego zgromadzenia Subregionu, 

rozmawialiśmy o tych problemach, które dotyczyły m.in. zagadnień inwestycyjnych na terenie 

każdej z gmin. Wpłynęło w krótkim okresie czasu 168 małych  projektów, które może z nazwy są 

czasami małe, ale obejmują olbrzymie obszary. W tym tam była kanalizacja i poprawa czystego 

powietrza. I gminy liczą na to, że w ramach ochrony środowiska, bo tak w Strategii Rozwoju 

Województwa został ten obszar sformułowany w kilku podpunktach, że również będziemy mogli 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego pozyskać dofinansowania. Z tym, że gdy 

zmierzono wartość tych wszystkich drobnych zadań, to wartość zadań przekroczyła 

2.000.000.000 zł, a tyle Województwo nie dostanie w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Tymczasem subregionów jest kilka. I prawdopodobnie będzie duży problem, żeby 

pozyskać dofinansowanie na realizację zadania, które jeżeli chodzi o Kamienicę może kosztować 

20 000 000 zł, przy obecnych cenach w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. Ale on 
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tutaj bardzo mocno liczy na Krajowy Program Odbudowy i jeżeli będzie taka możliwość, a mówi 

się o tym, że będą dofinansowania na sanityzację, to wówczas do tego Programu wystąpimy. 

Mamy aktualne pozwolenie na budowę, i nie ukrywa, że marzy mu się, żeby nie skończyć na 

Kamienicy, ale żeby pójść, jeżeli będą możliwości w kierunku Gościc, Unikowic, ale to musi być 

poziom dofinansowania 95%, bo przy 50 % i jeszcze przy ograniczonych dochodach poprzez 

działania Rządu (kwota wolna od podatku do 6000 zł. i emerytury, renty nieopodatkowane), to na 

pewno będzie bardzo duży ubytek w postaci dochodów. Więc na kanalizację, albo RPO albo 

Krajowy Program Odbudowy. Natomiast z OZE, ochroną czystości powietrza, jest ten problem, 

że kiedy my pisaliśmy ten raport, to mieliśmy oczywiście dobrą wiarę, no bo trzeba pracować nad 

ochroną powietrza i przede wszystkim naszego zdrowia. Więc po pierwsze zdrowie, po drugie 

elewacje budynków. Przecież duże pieniądze na to wykłada się, a po 4 czy 5 latach wieża 

ratuszowa już jest na nowo do malowania, i nie tylko wieża ratuszowa. Natomiast my myśleliśmy, 

że pójdziemy w kierunku razem z Marszałkiem wspólnych dotacji dla indywidualnych. Tak jak 

Marszałek Dolnego Śląska w poprzednim Regionalnym Programie Operacyjnym zaproponował 

dotację w fotowoltanikę na jednorodzinnych czy na wspólnotach, ale generalnie na własności 

prywatnej nie komunalnej. To się tam sprawdziło, u nas Marszałek tego nie zrealizował, a dzisiaj 

się okazuje, że ci, którzy po 2022 roku już będą inwestować w fotowoltanikę, będą mieli znacznie 

mniejsze odzyski, mniejsze udziały, jeżeli chodzi o zwrot. To nie temu ma służyć. To jest 

zniechęcenie potencjalnego drobnego inwestora, do tego, aby przychodził z kopciuchów, czy 

nawet z pieców piątej generacji, na energię odnawialną. Kolejne alternatywne źródło, to gaz. Ale 

też mamy już informacje, że dzisiaj ogrzewanie gazowe nie jest najtańszym ogrzewaniem, 

natomiast są osoby, które kalkulują, może nie jest najtańsze, ale jest czyste. Dwa jest bardzo 

wygodne, mając 80 lat, na trzecie piętro iść z dwoma wiaderkami węgla to problem. Natomiast z 

pewnych przyczyn praktycznych te osoby starsze często wolą zapłacić trochę drożej, ale mieć 

większy komfort, spokój, co nie znaczy, że bardzo ciepło w domu. Ale od 2024 roku będą 

uwolnione ceny gazu. Cena od 2024 pójdzie 100% do góry i teraz trzeba sobie powiedzieć jasno, 

że nie jednego może nie stać. Dzisiaj jest dylemat, bo zapis jest, tylko w naszym kraju chyba 

trudno sobie zaplanować jakiś spokojny byt, i tak było zawsze i jakiś plan inwestycyjny i 

oszczędnościowy w prywatnym gospodarstwie, w gospodarstwie domowym. Bo u nas te zmiany 

są tak częste, zaskakujące, że niestety ten kto inwestuje, zawsze zostaje na samym końcu. Jemu 

się marzy, mimo wszystko pozyskanie dofinansowania od Marszałka na fotowoltanikę, 56% 

zwrotu dla mieszkańców, którzy będą chcieli swoją działkę, czy dach wykorzystać na 

pozyskiwanie energii słonecznej. Zgłoszono taką potrzebę Marszałkowi, żeby do RPO dla 

subregionu zapisał fotowoltanikę w formie dotacji dla prywatnych. Już to będzie jakiś krok i nad 

tym się pracuje.   
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Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych, czy mają jeszcze pytania do Raportu. 

Ponieważ nie było pytań zamknął debatę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Gminy Paczków wotum zaufania za 2020 r. i  poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/272/2021 została podjęta. 

zał. nr 6 

wykaz imienny głosujących zał. nr 7  

Na tym punkt 5 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr 106/2021 z dnia 28 kwietnia 2021 r. 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Paczków za 2020 r. 

zał. nr 8 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Szlosek odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie 

wykonania budżetu Gminy Paczków za 2020 r. oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Paczków za 2020 r.  

zał. nr 9 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej M. Maluch odczytała Uchwałę Nr 163/2021 z dnia 18 maja 

2021 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej opiniującej pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Paczkowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Paczków z 

wykonania budżetu gminy za 2020 r. 

zał. nr 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję nad wykonaniem budżetu Gminy Paczków za 

2020 r. Podkreślił, że wszystkie trzy opinie były pozytywne i sprawozdanie z wykonania budżetu 

za 2020 rok było omawiane na Komisjach. Także każdy z radnych otrzymał wersję papierową, 

którą mógł przeglądnąć. Szczegółowo te sprawozdania omawiał na posiedzeniach Skarbnik.  

Radny Stanisław Janik przypomniał, że rok 2020 był rokiem trudnym do realizacji zadań przez 

gminę. Pandemia była w 2020 r. i również 2021 r. I rok 2021 podobnie będzie rokiem trudnym w 

realizacji zadań, niemniej jednak trzeba przyznać, że rok ten był przepełniony licznymi zadaniami 

inwestycyjnymi, które były realizowane przez Pana Burmistrza, czy panów Burmistrzów oraz 

podległych pracowników. W poprzednim roku 2020 pomimo tych trudności, o których wspomniał, 

wykonano wiele zadań, pozyskano również niemałe fundusze na realizację tych zadań. 
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Przypomniał tylko o kilku zadaniach, jak: rewitalizacja czy dalsza rewitalizacja miasta Paczków; 

modernizacja boisk sportowych przy Szkole Podstawowej nr 2 i 3 oraz Szkole Podstawowej w 

Kamienicy; zagospodarowanie rejonu stawu przy ulicy Klonowej w Paczkowie. No ważna 

inwestycja zakończenie termomodernizacji budynku szkoły nr 2. Wartość tych projektów na 

ponad 7,5 mln zł. to ogromna kwota. Ale realizowano również mniejsze zadania m.in. 

rozbudowano budynek przedszkolny w Dziewiętlicach. Zamontowano urządzenia na placu zabaw 

w Kozielnie, w Trzebieszowicach. Przebudowano chodnik przy szkole nr 2. Zagospodarowano 

teren przy świetlicy wiejskiej w Unikowicach, w Wilamowej. Zrealizowano szereg innych zadań, 

koszty tych inwestycji, tych zadań to około 400 000 zł. Kończąc szanowna Rado, miasto Paczków, 

miejscowości naszej gminy pięknieją z każdym rokiem. Ocena tu powołał się na ocenę turystów, 

ponieważ współdziała i z PTTK Głuchołazy przede wszystkim turystów odwiedzających nasze 

miasto jest bardzo wysoka. Dlatego kończąc jeszcze raz bardzo podziękował panom Burmistrzom 

i całej załodze, czyli wszystkim pracownikom urzędu za realizację tego trudnego budżetu w 2020 

roku i za wykonanie tak wielu zadań.  

Przewodniczący Rady Miejskiej następnie odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Paczków za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Paczków za 2020 rok.  Zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań, ani wniosków Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/273/2021 została podjęta. 

zał. nr 11 

wykaz imienny głosujących zał. nr 12  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Gminy Paczków absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. Następnie zwrócił się do 

radnych czy mają pytania do przedstawionego projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań, ani 

wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 
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Uchwała nr XXXIV/274/2021 została podjęta. 

zał. nr 13 

wykaz imienny głosujących zał. nr 14  

 

Burmistrz „Szanowni Państwo radni, mieszkańcy Gminy Paczków, zaproszeni goście, moi drodzy 

współpracownicy kilka słów podziękowań oczywiście, ale zanim do tego przejdę to trzeba 

przyznać, że początkiem 2020 roku byłem pełen obaw, co przyniesie pandemia z koronawirusem, 

szalejąca po Chinach później już po Europie. Muszę przyznać, że patrząc w przyszłość były 

momenty, kiedy byłem niepewny sytuacji w 2020 roku. Sytuacji związanej z gospodarką, od tego 

trzeba zacząć również gospodarką na terenie naszej małej ojczyzny. Przede wszystkim to, co 

cieszy mnie osobiście, bardzo cieszy, to to, że państwo radni z początkiem pierwszego kwartału 

podjęli uchwałę na mają prośbę o umorzeniu i pomocy finansowej dla przedsiębiorców, którzy na 

określonym poziomie zostali dotknięci spadkiem dochodów w analogicznym okresie, bo nie 

oszukujmy się wszyscy to wiemy, ale to powtórzę dla wszystkich mieszkańców, przedsiębiorcy to 

jest sól ziemi każdej, na której ma coś wyrosnąć. Bez przedsiębiorców, bez dochodów 

przedsiębiorców bez ich zaangażowania, nie ma dobrej oświaty, nie ma dobrej opieki, pomocy 

społecznej, nie ma dobrych inwestycji. Dlaczego? Bo nie ma dochodów. Bo te dochody są mocno 

ograniczone. Tam, gdzie jest rozwój, gdzie się wspiera przedsiębiorczość, tam proszę państwa 

kwitnie życie w wielu obszarach społecznych. Dziękuję, dlatego, że potem okazało się, że to tylko 

4 % gmin w Polsce zdecydowało się tak daleko potrzeć w przyszłość i tym przedsiębiorcom 

pomoc. Być może dzisiaj już ten nasz gest, który nas kosztował kilkaset tysięcy złotych w 

niepewnym roku, gdzie nie wiadomo było jak te podatki będą spływać, być może dzisiaj już 

zapomniany, bo już wszystkim ta pandemia przepraszam za kolokwializm może nie stosowny w 

takiej chwili, ale wychodzi bokiem, niektórzy się już przyzwyczaili i weszli w taką bierność jakoś 

to będzie. Pomoc rządu była, ale ta pomoc z małej, biednej Gminy Paczków też była nieoceniona 

i dziękuję bardzo, za to, że wspólnie pomogliśmy przedsiębiorcom. I byliśmy tą nieliczną gminą. 

Oczywiście dziękuję państwu radnym za wotum zaufania, za absolutorium, to dla mnie niezwykle 

cenne, tym bardziej, że wszyscy obecni na sali potwierdzili, że mają do mnie przynajmniej do 

ubiegłorocznej pracy zaufanie. Ale proszę państwa to nie przychodzi tylko i włącznie dla 

Burmistrza, bo są ze mną bliscy współpracownicy: Wiceburmistrz, pan Skarbnik, pani Sekretarz, 

Naczelnicy Wydziałów, Dyrektorzy zakładów, jednostek, Dyrektorzy szkół, Prezesi. Ci wszyscy, 

którzy są zaangażowani w realizację tych często niewidocznych, a nawet jeżeli widocznych to 

czasami krytykowanych zadań. Co się zrobi lepiej, to się zrobi gorzej. Jednak wiemy wszyscy po 

co jesteśmy, i trzeba powiedzieć, że my tu jesteśmy dla ludzi i też dla siebie, bo jesteśmy ludźmi 

żyjącymi na terenie tej Gminy. Jesteśmy dla ludzi i trzeba przyznać, że czujemy to. Dlatego, że 
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naprawdę wyróżniamy się. Ja przepraszam, że to powiem, ale wyróżniamy się na tle wielu innych 

gmin. Obserwuję to na różnych spotkaniach, naprawdę nauczyliśmy się pracować. Wiemy po co 

pracujemy. I to nam przynosi satysfakcję. To odpowiedniego rodzaju już nawet nie zawód 

przychodzenie do pracy, ale misja, którą wspólnie żeśmy podjęli, a tą misją jest oczywiście rozwój 

społeczno-gospodarczy naszej Gminy. Mówiąc w jednym zdaniu, a za tym się kryje bardzo, wiele 

innych tych celów, które realizujemy, dzięki, którym dochodzimy do obszaru. Proszę państwa w 

dniu, kiedy Burmistrz przyjmuje przysięgę to już nie pracuje tylko i wyłącznie 8 godzin, ale 

pracuje cały czas. Taka jest prawda. Często tego nie widać, ale i są wieczory, a czasami telefony 

w nocy. No tak. Natomiast dopóki to będzie dawać mi tę satysfakcję, przyjemność, radość z tego, 

że robimy wspólnie coś dobrego dopóty warto na takim stanowisku być. A państwo radni, a przede 

wszystkim moi współpracownicy dają mi tą siłę. Fakt, że bywa czasami, że nie uzyskuję 

odpowiedzi, czy dobrej porady na problemy, które pojawiają się z dnia na dzień, takie jest życie, 

ale zawsze też mam się do kogo zwrócić, i to buduje niesamowicie. Człowiek w takich trudnych 

sytuacjach nigdy nie pozostaje sam. Jest ich wiele w trakcie roku. Bo rok ma 365 często dni, chyba, 

że przestępny, ale proszę państwa każdy dzień jest inny. Natomiast my spotykamy się raz na 

miesiąc na sesjach rady miejskiej, z przerwą wakacyjną rzadziej, natomiast Gmina dalej 

funkcjonuje. I bez względu na to jakie problemy by się nie pojawiały, jesteśmy tu po to, żeby 

interweniować szybko z dnia na dzień. I to cieszy, że mimo wszystko środków na to nie brakuje. 

Wiemy, że często jest tak, że zrobili drogę w innej miejscowości, to, czego nie u mnie? Przyjdzie 

czas. Nie chcę mówić, że od razu Kraków zbudowano, ale taka jest prawda. Zbyt wiele mamy 

takich zapóźnień w Polsce również infrastrukturalnych, których nie da się nadgonić nawet w 30 

lat, ale miejmy nadzieję, że i my i nasi następcy będą je minimalizować względem krajów wysoko 

rozwiniętych. Natomiast wracając do terenu Gminy Paczków. Myślę, że nie ma podstaw do 

narzekania. Wszyscy pracujemy rzetelnie w pocie czoła przejmujemy się, troszczymy się, o tą 

Gminę wszyscy. Naprawdę widać te efekty i wewnątrz i na zewnątrz. To, że jest dużo do zrobienia 

wszyscy wiemy, ale to żeśmy już dużo wspólnie zrobili, to też wszyscy wiemy i to widać. Bardzo 

państwu dziękuję za uznanie dla mnie, dla współpracowników. Zapraszam do dalszej współpracy, 

mamy już połowę 2021 roku wcale niełatwego, ale też udało się zrealizować kilka zadań 

inwestycyjnych. Teraz myślę, że naszym wspólnym zadaniem jest to, aby jeżeli faktycznie ten 

lockdown potrwa dłużej na co liczymy, to, żeby jednak wrócić do tych dobrych relacji 

społecznych, jakie miały miejsce. Do tworzenia tych więzi społecznych, jakie miały miejsce przed 

koronawirusem. Bo trzeba przyznać, że tutaj oprócz inwestycji, które musimy trwale realizować, 

to jednak to jest chyba najważniejszy obszar, jakim dzisiaj będzie nam się trzeba zmierzyć. Mieć 

więcej empatii, bo ludzie niestety pozamykali się w domach. I to niestety też widać przy 

organizacjach pozarządowych, które mają środki na realizację różnych wydarzeń, ale w tych 
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wydarzeniach bierze znacznie mniej osób udziału niż to miało miejsce jeszcze 2 lata temu. Bądźmy 

aktywni działajmy dalej. A historia oceni. Bardzo dziękuję państwu”.  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany i ogłosił 10 minut przerwy. 

Do pkt 7. 

Po przerwie obrady zostały wznowione. Salę posiedzeń opuściła radna W. Kurowska, natomiast 

przybyła na sesję radna Barbara Jurek. Na sali posiedzeń obecnych jest 12 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Paczków na 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się” 

Uchwała nr XXXIV/275/2021 została podjęta. 

zał. nr 15 

wykaz imienny głosujących zał. nr 16  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 7 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 8. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się” 

Uchwała nr XXXIV/276/2021 została podjęta. 

zał. nr 17 

wykaz imienny głosujących zał. nr 18  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 8 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 9. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (Parafia). 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 
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GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/277/2021 została podjęta. 

zał. nr 19 

wykaz imienny głosujących zał. nr 20  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 9 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (Rynek 33). 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/278/2021 została podjęta. 

zał. nr 21 

wykaz imienny głosujących zał. nr 22  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 10 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 11. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał, projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/279/2021 została podjęta. 

zał. nr 23 

wykaz imienny głosujących zał. nr 24  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 11 obrad został zrealizowany.  
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Do pkt 12. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał, projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Paczków. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/280/2021 została podjęta. 

zał. nr 25 

wykaz imienny głosujących zał. nr 26  

Przewodniczący stwierdził, że punkt 12 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 13. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia garażowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 122 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/281/2021 została podjęta. 

zał. nr 27 

wykaz imienny głosujących zał. nr 28  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 13 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 14. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów dzierżaw nieruchomości gruntowych. Przewodniczący Rady Miejskiej 

zwrócił się do radnych czy mają pytania do przedstawionego projektu uchwały? Ponieważ nie było 

pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 12 radnych 

przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXXIV/282/2021 została podjęta. 
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zał. nr 29 

wykaz imienny głosujących zał. nr 30  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 14 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i spraw różnych. 

Podał informację, że za 2 tygodnie, odbędzie się posiedzenie komisji wspólnej o godz. 8.00. I jak 

będzie potrzeba, to będzie też sesja.  

Radny P. Tetłak  złożył dwa wnioski.  

zał. nr 31 

Pierwszy co prawda dzisiaj dowiedział się, że temat był już poruszany na poprzednim powiedzeniu 

wspólnym Komisji przez panią radną Maluch, natomiast zwrócił się do niego mieszkaniec ze 

zdjęciami, i czuje się on w obowiązku też tę sprawę poruszyć w ramach przypomnienia. Temat 

dotyczy placu zabaw przy ulicy Staszica i uszkodzeń elementów wyposażenia, które tam się 

znajdują. Są przecierane liny, elementy mocujące. Poprosił o to, żeby pilnie zainterweniować w 

tej sprawie, dokonać przeglądu, tak, żeby nie było jakieś tragedii. Druga rzecz świeża, bo z wczoraj 

zgłosiło się do niego dwóch mieszkańców „osiedla wieszczów” z zapytaniem o celowość, jak 

twierdzą ustawienia kilkudziesięciu znaków zakazu postoju na ich osiedlu, oni twierdzą, że to 

wywołuje konflikty sąsiedzkie związane z parkowaniem. Poprosił o informację, jaki był cel tego 

zabiegu.  

Burmistrz Gminy Paczków odpowiedział, że dziękuje za te 2 wnioski. Plac zabaw liny były 

poprzecierane. Są zdemontowane, ale chodzi o to, że to raczej jest akt wandalizmu, natomiast my 

to naprawimy. Jeżeli chodzi o drugą kwestię „osiedla wieszczów”. To tam przed zmianą 

organizacji ruchu powstał konflikt ze względu na brak empatii pomiędzy użytkownikami tych 

dróg. Na czym to polegało. Prywatny właściciel ma od wjazdu do osiedla wieszczów dosyć duży 

teren, na który wjeżdża ciężarówką. Tak na marginesie też w tą stronę wjeżdża właściciel, który 

wjeżdża autobusami, czyli autobus czasami często jest tak długi jak ciężarówka. Natomiast gdzieś 

tam kiedyś doszło do jakiejś sprzeczki, gdy właśnie właściciel ciężarówki, nie mógł 

odpowiedniego  skrętu przy promieniu zrobić, przy wjeździe na tą wąską uliczkę osiedlową, która 

stanowi dojazd do jego posesji, gdyż sąsiad tak to nazwijmy z osiedla zbyt blisko stanął 

samochodem, względem skrajnej skrzyżowania. Przepisy jasno mówią, że to musi być kilka 

metrów od skrzyżowania, od końca skrzyżowania. Tam to nie było zachowane. Dwa mieszkańcy 

już po tym pierwszym konflikcie zaczęli stawać po obu stronach drogi nazwijmy to na zamek. 

Samochód osobowy jest w stanie tamtędy przejechać, ale np. samochód już ciężarowy, autobus 

czy nawet do pożaru samochód jakiś ciężki, wóz bojowy nie przejedzie tamtędy przy takim 

zygzaku. I tam w zasadzie nie było problemu, gdyby ci mieszkańcy się ze sobą domawiali. Ta 
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starsza część mieszkańców 3 osoby przyszły nawet na spotkanie rozjemcze, pojednawcze. 

Myśleliśmy, że wystarczy po prostu przepraszam, przepraszam i panowie nie róbmy sobie 

problemów, stańmy troszkę dalej. Przejść od zaparkowanego samochodu do swojej furtki 20 m, 

to jeszcze nikomu od tego nogi nie odpadły. Zostało powiedziane, że jak się dogadają, domówią, 

będzie taniej, nie będziemy robić zmiany organizacji ruchu. Nie będzie się narażać Gminy na 

koszty, bo panowie zażądali, żeby tam postawić znak zakazu wjazdu samochodu powyżej 8 czy 

10 ton. Nie można czegoś takiego zrobić, gdyż droga ma parametry, że może wjechać, cięższe 

auto. Nasze ciężarówki śmieciarki ważą więcej. No to, z wyjątkiem ciężarówek, śmieciarek. W 

przepisach kodeksu ruchu drogowego można robić wyjątki, ale nie przy ograniczeniu tonażu. 

Tonaż się daje wtedy, kiedy droga nie wytrzymuje. No to jakie to ma znaczenie wytrzyma 

obciążenie śmieciarki, a nie wytrzyma obciążenia samochodu ciężarowego. Myśmy tutaj 

prowadzili rozmowy, żeby jednak się domówić. Ale niestety nie udało się tych osób przy stole 

porozumieć. I panowie żądali kategorycznie zmiany organizacji ruchu. My zaproponowaliśmy 

zmianę organizacji ruchu, ale nie dla postawienia za wszelką cenę po stronie tych 

skonfliktowanych stron, tylko uregulowania płynności. Gdybyśmy dali 10 ton ciężarówki, 

śmieciarki nie wjeżdżają. Uregulowania płynności, że nie wolno stawać po obu stronach drogi. To 

jest zgodne tak naprawdę dzisiaj z kodeksem i z przepisami ruchu drogowego. Problem polega na 

tym, że tam się pojawiło zagęszczenie dosyć duże znaków, ale znaków czytelnych. Znak zakaz 

postoju on jest czytelny dla wszystkich. Ale pojawił się, dlatego, że tam działki, które są 

wytyczone na tym osiedlu, są działkami drogowymi, ale są mocno zarośnięte, bo ktoś się nie 

wybudował na posesji, gdzie miał drogę gminną do dojazdu do tej posesji, bo to gmina tak dzieliła, 

gdy sprzedawała te działki. A przy każdej drodze, nawet jak jest zarośnięta i nieużytkowana, ale 

jest na mapie geodezyjnej wytyczona jako droga gminna musi być znak np. zakaz wjazdu, zakaz 

wyjazdu jednostronne, lub ewentualnie zakaz zatrzymywania się. Nie wolno stawać w miejscu, 

gdzie droga łączy się z drugą drogą. I tych znaków troszkę jest nastawionych. Zakaz 

zatrzymywania się od wjazdu, od skrzyżowania. Ale nie wygląda to inaczej jak na innych 

osiedlach, które są oznakowane zgodnie z obecnymi wytycznymi. Co nie zmienia faktu, że nie 

poszliśmy w kierunku tych pobożnych życzeń tych państwa, które to, gdybyśmy spełnieni to po 

pierwsze utrudnilibyśmy przedsiębiorcy wjazd, po drugie, utrudnilibyśmy sobie naszym służbom 

wjazd. I tak żeśmy postanowili informowaliśmy tych panów, że idziemy w tym kierunku, oni 

protestowali, nie podobało im się to podejście, ale też sami wywołali swoim zachowaniem po obu 

stronach konflikt. A my zrobiliśmy zgodnie z przepisami zmianę organizacji ruchu, z ustawieniem 

znaków. I na to są dokumenty tutaj w urzędzie. Tego żeśmy sami sobie nie wymyśli. Bo jak jest 

wniosek to my to dajemy na komisję, oddajemy do projektanta, który projektuje projekt, a komisja 

do spraw bezpieczeństwa w ruchu drogowym, poprzez ekspertów wypowiada się na ten temat i 
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bubla nie przepuszcza. W przedstawionym przypadku ktoś chciał komuś zrobić źle, a sobie nie 

polepszył. Zadał pytanie czy udzielić na piśmie odpowiedzi?  

Radny Przemysław Tetłak odpowiedział, że może dla zaspokojenia mieszkańców prosiłby o 

pisemna odpowiedź. Zauważył, że obawia się troszkę, że stworzony precedens może sprawić, że 

mieszkańcy kolejnych ulic będą występować w podobnym problemem. Bo podobną sytuację 

mamy chociażby na osiedlu tzw. „złodziejowie”, gdzie rzeczywiście to zwężenie jest spore i nie 

ułatwia komunikacji samochodom ciężarowym w tym straży pożarnej i śmieciarkom. 

Podziękował za informację.  

Burmistrz zauważył, że trzeba mieć świadomość, że jeżeli dla kogoś ten problem zaistnieje po 40 

latach mieszkania np. na osiedlu, bo zawsze się może zmienić rozmiar pojazdu, i się do nas zwróci, 

to będziemy jednak starali się to dostosować do przepisów, a nie do oczekiwań mieszkańców, bo 

one czasami są rozbieżne względem tego, co możemy zrobić. Ale tutaj poszli zgodnie z 

przepisami. Przewodniczący Rady Miejskiej poprawił nazwę osiedla. Chodzi o osiedle przy 

basenie. 

Radna M. Stano poprosiła, aby Burmistrz wytłumaczył mieszkańcom ulicy Jana Pawła, II, kto 

odpowiedzialny jest za koszenie trawy na wysepkach, koło szkoły nr 2 i koło marketu oraz na 

pagórkach, przed posesjami?  

Burmistrz odpowiedział, że ulica Jana Pawła II to jest droga wojewódzka 382. W pasie ruchu 

drogowego odpowiada zarządca drogi, czyli zarząd dróg wojewódzkich: plewienie, estetyka 

poprawa koszenie przycinanie nawet gałęzi, jeżeli tam gdzieś kolidują, ten obowiązek spoczywa 

na nich. Natomiast przed prywatną posesją, jeżeli teren należy do prywatnej osoby, to prywatna 

osoba odpowiada za ten teren. Poinformował, że jest tam górka, na której są słupki graniczne. Do 

granicy zarząd dróg wojewódzkich, powyżej granicy prywatny właściciel. Zauważył, że chciano 

by, żeby wszystko robił ZUKiM, ale on ma 21 ha zakontraktowane i to też nie jest takie proste. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił aby jakaś interwencja pisemna została wystosowana, 

również jeżeli chodzi o teren przy drodze koło mostu jak się wyjeżdża do Paczkowa od strony 

Województwa Dolnośląskiego. 

Wiceburmistrz Sebastian Kornaś poinformował, że interweniowano w tej sprawie i ta procedura 

została rozpoczęta. Były ekipy, które rozpoczęły koszenia i sprzątania. Przypomniał, że jeżeli 

chodzi o ustawę o utrzymaniu czystości i porządku to wzdłuż posesji, której właścicielem jest 

osoba prywatna, to letnie i zimowe utrzymanie chodnika należy do właściciela tej posesji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej M. Maluch nawiązała do jeszcze jednej sytuacji jeżeli chodzi 

o znaki. Krzyżówka Mickiewicza z Kopernika. Sama próbowała rozstrzygnąć problem. 

Zadzwoniła na policję, w związku z parkującymi samochodami przy krzyżówce. Na policji 

powiedziano jej, że za to odpowiedzialne jest Starostwo. Pan ze Starostwa powiedział, że oni nie 
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mają takiego znaku tej strzałki i, że napisali pismo do komisariatu policji z informacją, po czym 

jak zadzwoniła na komisariat, to policjant nie umiał odpowiedzieć na pytanie, czy pismo przyszło, 

czy nie przyszło. Te znaki, strzałki zostały ściągnięte, bo już ich nie, sama osobiście to sprawdziła, 

ale samochody dalej tam parkują, więc wydaje się jej, że problem tkwi u nas na komisariacie 

policji.  

Burmistrz odpowiedział, że znam tą sprawę, dlatego interweniowano w zarządzie dróg 

powiatowych. Napisano pismo i były rozmowy. I ta kwestia ma być uregulowana początkiem tego 

tygodnia i z tego, co dostał informację od mieszkańców już tam nikt nie staje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jak wczoraj tam przejeżdżał i patrzył to dalej 

samochody były zaparkowane.  

Radna E. Szlosek poinformowała, że mieszkańcy z jej obwodu wyborczego skarżą się na 

Młynówkę. Jak zwykle Młynówka nie ma teraz wody i jest nieczyszczona. A jak niema przepływu 

wody to i zapach jest niesamowity. Mieszkańcy pytają, kiedy ktoś coś z tym zrobi?  

Burmistrz zażartował, żeby tamtędy w ogóle nie chodzić, bo tam ostatnio znaleziono niewybuch, 

mały granacik z Drugiej Wojny Światowej podobny do kamienia. Zauważył, że tutaj znowu mamy 

tą niewdzięczną rolę, że musimy odpowiadać i dysponować wiedzą co do tego, kto jest 

właścicielem, a kto nie. I doskonale wiemy, że z ustawy o samorządzie nam nie wolno ingerować 

w obszary, które nie należą do nas, a akurat ten ciek wodny, ta rzeka, należy do Wód Polskich i 

my złotówki nie możemy wyłożyć na to, jako gmina, aby ten teren wyczyścić. Bardziej może czyn 

społeczny, ale to też można się zebrać po godzinach pójść poczyścić. Natomiast, jeżeli chodzi o 

jakieś zlecenie wyłonienie firmy, która mogłaby wyczyścić to koryto rzeki, no to już niestety nie 

jesteśmy w stanie my tego zrobić. Taka podobna jest sytuacja z drogami powiatowymi, 

wojewódzkimi, krajowymi tutaj jest podział kompetencji pomimo, że to leży na terenie 

administracyjnym danej gminy wszystko jest przypisywane nam. Przypomniał, że to było 

czyszczone częściej, wtedy, kiedy były WZiR-y. Od kiedy powstało Gospodarstwo Wody Polskie, 

to niestety, ale sytuacja się troszkę pogorszyła, z tego względu, że przetargi są rozstrzygane w 

innym miejscu, i to zacznie dłużej trwa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję na powyższy temat i poprosił żeby wystosować 

w tej sprawie pismo.  

Radny S. Janik Zwrócił się prośbą, aby w związku z planowaną przebudową drogi gminnej w 

Unikowicach drogi  dochodzącej do drogi wojewódzkiej Paczków - Bili Potok przed położeniem 

dywanika asfaltowego, przeczyścić przepust udrożnić go pomiędzy właśnie tą drogą wojewódzką, 

a drogą gminną, ponieważ od lat jest niedrożny, zalewa pola miejscowym rolnikom przy 

najmniejszych opadach.  
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Burmistrz Gminy Paczków odpowiedział, że wraz ze strażnikami miejskimi i spółką wodną 

sprawdzi to. Poinformował, że zapisał ten problem. Następnie przypomniał, ze na terenie kraju 

trwa spis powszechny również w naszej gminie, ale niestety ze względu na wcześniejsze afery 

telefoniczne: na dziadka, na wnuczka, na babcie, na ciocię osoby nie chcą korzystać telefonicznie 

z rozmów z rachmistrzami i też nie za bardzo chcą wpuszczać rachmistrzów do domu. To jest 

rzeczywisty problem. W ostatnim czasie kilku rachmistrzów się zwolniło, bo po prostu nie miało 

tej efektywności, na którą liczy zleceniodawca. Zwrócił się z prośbą do wszystkich, którzy 

posiadają narzędzia do kontaktu społecznościowego, jak Facebook czy jakieś inne, żeby jeżeli 

można to polecili, chociaż kontakt z urzędem, bo w urzędzie pracownicy spisują mieszkańców. 

Przypomniał, że spis jest obowiązkowy. 

Na tym punkt 15 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 16. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Wiesław Jan 

Barabasz zamknął XXXIV sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Ewa Szlosek      

        Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 
 
 


